
Zápis č. 2 

z řádného zasedání Akademického senátu Fakulty podnikatelské VUT v Brně 

konaného dne 28. 02. 2023 

 

Účast: viz prezenční listina 

PŘÍTOMNÍ ČLENOVÉ: 20 (z toho 11 ZK a 9 SK)  
NEPŘÍTOMNÍ ČLENOVÉ: 1 (z toho 1 ZK a 0 SK) 

AS FP je usnášeníschopný, ZK je samostatně usnášeníschopná, SK je samostatně usnášeníschopná. 

Jednání AS FP bylo zahájeno v 14:32 hod.  

1. Úvod a schválení programu 

Jednání zahájil předseda AS FP VUT v Brně Bc. Očko. Přivítal všechny přítomné a seznámil je s návrhem 
programu dnešního řádného zasedání. V rozpravě vystoupil Dr. Svirák, který navrhl vynechání 
plánovaného třetího bodu programu „Projednávání dokumentu Pravidla sestavení rozpočtu Fakulty 
podnikatelské VUT v Brně pro rok 2023” z programu dnešního řádného zasedání AS FP. Tento návrh byl 
podpořen členy AS FP. Navrhovaný program byl následně upraven a bylo hlasováno o následující verzi. 

1. Úvod a schválení programu 
2. Schválení zápisu z předchozího zasedání AS FP VUT v Brně 
3. Informace z kolegia děkana 
4. Informace z AS VUT v Brně 
5. Informace z EK AS FP VUT v Brně 
6. Informace z Komise pro strategický rozvoj AS FP VUT v Brně 
7. Informace z SK AS FP VUT v Brně 
8. Různé 

USNESENÍ: AS FP VUT v Brně schvaluje program řádného zasedání AS FP VUT v Brně konaného dne 
28. 2. 2023 po úpravě. 

PRO: 17 
PROTI: 0  
ZDRŽELO SE HLASOVÁNÍ: 0 

Usnesení bylo jednohlasně schváleno. 

 



2. Schválení zápisu z předcházejícího zasedání AS FP VUT v Brně 

Zápis z řádného zasedání AS FP VUT v Brně, které se konalo dne 31. 01. 2023, byl panem předsedou 
rozeslaný členům AS FP VUT v Brně dne 9. 2. 2022. Termín pro zaslání připomínek byl stanovený do 
24. 2. 2023 do 20.00 hod. Pan předseda konstatoval, že ve stanoveném termínu neobdržel k zápisu 
připomínky. Poté se pan předseda dotázal, zda má někdo k jím zaslané verzi zápisu nějaké další 
připomínky. 

Další připomínky nebyly vzneseny na dotaz pana předsedy ani nyní. 

USNESENÍ: AS FP VUT v Brně schvaluje zápis z řádného zasedání AS FP VUT v Brně konaného 
dne 31. 1. 2023. 

PRO: 17 
PROTI: 0 
ZDRŽELO SE HLASOVÁNÍ: 0 

Usnesení bylo jednohlasně schváleno. 

V 14:36 hod. přišli dr. Luňáček a Mgr. Musilová a prof. Kocmanová 

3. Informace z kolegia děkana 

Pan předseda tlumočil omluvu pana děkana za neúčast na zasedání AS FP VUT v Brně a pozvání pana 
děkana na jednání vedení fakulty a akademického senátu dne 9. 3. 2023. Doc. Půža navrhl diskuzi ohledně 
vhodnosti termínu. Ukázalo se, že termín pro společné zasedaní navržený panem děkanem nevyhovuje 
většině členů AS FP, zejména z důvodu plnění, rozvrhem daných, pracovních a studijních povinností. Po 
diskuzi se senát dohodl, že navrhne panu děkanovi úterní termín (21. 3. 2021) vzhledem k časovým 
možnostem jednotlivých senátorů. 

Výsledkem diskuze byl návrh pana předsedy, a to že napíše e-mail panu děkanovi, kde bude interpretovat 
stanovisko senátu s prosbou o nový termín, ideálně úterní a požádá o zaslání podkladů k jednání předem 
s dostatečným předstihem. Navrhovaný termín je 21. 3. 2023 od 12:00 hod. Byl diskutován také termín 
14. 3. 2023, ale vzhledem k tomu, že v uvedeném termínu probíhají jarní prázdniny, není vyhovující pro 
některé členy AS FP. 

pan děkan doc. Bartoš – Informace z kolegia rektora 
 

• rektor Janíček  
o Informoval o průběhu konference rektorů v Praze, kde bylo projednáváno financování vysokých škol. 

Financování kleslo z 18 % na 12 % a je snaha o opětovné navýšení v rámci rozpočtu MŠMT (jak to bylo 
dříve). Dále proběhla diskuse v rámci sociálního bezpečí na univerzitách. Na rektorátu VUT jsou 
proškoleni pracovníci a je možné se na ně obracet, konkrétně na paní Šlégrovou. Vznikl podnět na 
vytvoření Etické komise na FP. 



o Sdělil, že dne 30. 5. 2023 navštíví rektorát VUT premiér ČR v čase od 14.00 do 16.00 hod. 
o VUT obdrželo report z EUA, který je pozitivní. Snaha VUT pořádat v dubnu 2024 konferenci EUA (k 

125. výročí VUT). 
• prorektor Doupovec 

o Byla vydána tři rozhodnutí rektora: Rozhodnutí 1/2023 „Poplatek za studium pro akademický rok 
2023/2024“; Rozhodnutí 2/2023 „Poplatek za úkony spojené s posouzením zahraničního vzdělání v 
rámci přijímacího řízení pro akademický rok 2024/2025“ a Rozhodnutí 3/2023 „Poplatek za úkony 
spojené s přijímacím řízením pro akademický rok 2024/2025“. 

o Rektoři vysokých škol obdrželi dopis od předsedy NAÚ (viz Příloha č. 1 KR), ve kterém je žádá o 
poskytnutí informací týkajících se vedení kvalifikačních prací a o další informace. Pan prorektor v této 
souvislosti žádá děkany a ředitele VŠ ústavů, aby připomněli garantům studijních programů příslušná 
ustanovení Směrnice rektora č. 69/2017 „Standardy studijních programů VUT“ a aby kontrolovali 
jejich dodržování (viz Příloha č. 2 KR).  

o  Dne 9. 2. 2023 zaslal pan rektor členům KR návrh novely VŠ zákona. 
• prorektor Weiter 

o Zasedání KR se zúčastnili i proděkani pro VaV jednotlivých fakult a byla jim představena prezentace 
“Tvůrčí činnost na VUT“.  

o Zmínil se o přípravách projektů PhD Infra a Špičkový výzkum, přičemž jsou kompletovány podklady 
pro přípravu projektu PHD Infra.  

o U všech projektů podaných VUT do výzvy OP JAK Špičkový výzkum úspěšně proběhlo vypořádání 
připomínek na základě kontroly formálních náležitostí. Celkově minimálně 5 projektů (za 2,4 mil. Kč) 
neprošlo formální kontrolou a bylo vyřazeno. Hodnocené projekty 4x převyšují alokaci.  

o Výzva na podávání projektů GAČR, kdy GAČR vyhlásil výzvu na podávání projektů 
(https://gacr.cz/vyhlaseni-soutezi-2024/) s termínem podání návrhů do 4. 4. 2023. Součástí je i popis 
způsobu nakládání s výzkumnými daty. OPP ve spolupráci s ÚK proto připraví metodiku a seminář, kde 
bude tato metodika diskutována. Seminář se uskuteční 1. 3. 2023 od 14:30 hod na RE ve Štukovém 
sále.  

• prorektorka Šimberová 
o Informovala o návrhu podmínek pro Stipendijní a partnerský program VUT pro excelenci, který bude 

zaslán členům KD a požádala fakulty o vyjádření. 
• prorektor Pěnčík 

o Český národní polovodičový cluster z.s. (info pro: FEKT, FSI, FIT, CEITEC). AS VUT a Správní rada VUT 
odsouhlasily vstup VUT do Českého národního polovodičového clusteru z.s. (CZ SEMI). O uvedeném 
byl informován garant členství za VUT (doc. Háze, FEKT).  

o Cena podnikavosti studenta VUT – dne 22. 2. 2023 proběhlo na FP v prostorách INPROFO závěrečné 
3. kolo 3. ročníku Cena podnikavosti studenta VUT. 

• Kvestorka Němcová 
o Hospodářský výsledek za rok 2022 byl 196 mil. Kč, nejvyšší v historii. 

• Kancléř Gregorek 
o Dne 24. 5. 2023 proběhne na VUT „Den sportu“. 

• doc. Hanáček 
o Dne 21. 2. 2023 zasedala Ekonomická komise AS VUT. Proběhla diskuse o rozpočtových pravidlech 

VUT.  
 



Informace z kolegia děkana 

• děkan Bartoš 
o Informoval o pracovní schůzce na ESF MU v rámci prohloubení spolupráce v zajišťování CŽV. Bohužel 

chtějí spolupráci pouze v této oblasti.  
o Dne 28. 2. 2023 v 13.00 hod. proběhne jednání vedení FP a pana rektora s prorektory v rámci 

Strategického záměru 2023.  
o Dále sdělil, že v rámci kontroly aktualizace dokumentů na FP bylo zjištěno, že některé dokumenty 

dlouhodobě nemáme a některé by se měly aktualizovat. Např. Statut FP, na který bude navazovat 
Organizační i Volební řád FP.  V této souvislosti proběhla na vedení diskuse, že dne 9. 3. 2023 od 
9.00 hod. v P292 proběhne společné zasedání AS FP VUT v Brně a širšího vedení FP. 

• proděkan Kříž 
o Sdělil, že byly uzavřeny zprávy ke specifickému výzkumu. 
o Opravné SZZ proběhnou ve dnech 5. 9. - 7. 9. 2023. Požádal ředitele o sdělení termínu na 

jednotlivých ústavech. 
o Dále sdělil, že promoce pro opravné termíny se nebudou pro malý zájem konat. 
o Imatrikulace prvních ročníků proběhne před zahájení zimního semestru, a to v pátek dne 

15. 9. 2023.   
o V tomto akademickém roce zkoušeli zapisovat studenty, kteří neuspěli u maturitních zkoušek. 

Vzhledem následným komplikacím bylo rozhodnuto, že tito studenti se nebudou zapisovat.  
o Prodloužené zkouškové období navazuje na konec zkouškového období letního semestru. Student 

může konat zkoušku jak ze zimního, tak i z letního semestru za předpokladu, že má splněný zápočet. 
Sdělil, že trvá na tom, aby byla povinnost vypsat akademickým pracovníkem alespoň 1 opravný 
termín do tohoto prodlouženého zkouškového období.  

o Zadání závěrečných prací: uzamykají se až okamžikem finálního tisku, do té doby jsou otevřené, tj. 
do dne 31. 3. 2023. 

• proděkanka Pavláková Dočekalová 
o Informovala o zasedání KR v rámci VaV – prorektor Weiter sdělil, že v roce 2023 bude interní 

hodnocení tvůrčí činnosti a evaluace PhD studií. Hlavním cílem by mělo být zvýšení excelence a 
relevance. Bude potřeba přenastavit pohled na vědu generování počtu, ale i zaměřit se na excelenci 
a relevanci. Hlavní principy kvalitativního posouzení: budou postupovat oborově, výsledky budou 
veřejné, kvalita citace, vyžádají si vyjádření expertů. V březnu 2023 dodají harmonogram, seznam 
aktivit a podotázky pro naše sebehodnotící zprávy. Toto vše musí být zahrnuto do Strategického 
plánu pro rok 2023. V této souvislosti upřesnila, že VUT má stanoveno minimální počet prací 7 na 
školitele, FP má 5. Dále pan prorektor hovořil o vykazování do RIV. Byl ukázán graf, který ukazuje 
vykazování i na jiných univerzitách.    

o Rozeslala prezentaci, která byla na společné schůzce z mezi ústavy. Součástí byly výzvy pro rok 2023. 
Tyto výzvy budou vystaveny na webových stránkách. Po dohodě s paní Ing. Lízalovou, budou posílat 
průběžně všem nové výzvy.  

o Obrátila se na ni šéfredaktorka fakultního časopisu TRENDY s informací, že doktorandi si můžou 
naplnit svou publikační činnost prostřednictvím našeho časopisu. Kvalitní výstupy ve spolupráci se 
školiteli i v TRENDECH. 



o Byly uzavřeny zprávy ke specifickému výzkumu. 
• proděkan Mráček 

o Dne 15. 2. 2023 proběhla schůzka OMVV:  
o FABLAB – pojede dle nového modelu. Každá velká součást VUT bude mít 2. výjezdy. VUT 

chybí obsadit jeden výjezd (cca 45tis.). FP se nebude zapojovat, vyhodnoceno jako 
neefektivní. 

o Je plánován celouniverzitní Den otevřených dveří  
o Byly představeny reklamní ručně dělané sklenice (Sklárna ART Glass Svoboda Karlov) 

o Ve čtvrtek 16. 2. 2023 proběhl druhý Den otevřených dveří s velkou účastí.   
o Plánují setkání nad konceptem DOD pro magisterské i bakalářské studijní programy, které 

proběhnou dne 23. 3. 2023. 
o Rozjela se nová Facebooková kampaň navazující na kampaň VUT. Představil členům KD vizuály. 
o Dále připomněl, že dne 14. 4. 2023 proběhne „FP sází“. 

• za ÚE prof. Meluzín 
o Na ústavu proběhlo výběrové řízení na pozici akademického pracovníka pro výuku předmětu 

Ekonomie 2. Na toto místo byl přijat doc. Rozmahel. 
• za ÚM doc. Zich 

o Opět připomněl blížící se termín projektu „Validation Camp“ ve spolupráci s ČSOB. Termín akce je ve 
dnech 24. - 26. 2. 2023 v prostorách InprofoLab. 

o Dále poděkoval za rozeslání informace kolegům o probíhajícím školení digitální podpory. Dnes bylo 
spuštěno v rámci projektu NPO. 

• za ÚF doc. Brychta 
o Připravují Setkání kateder 2023, které proběhne ve dnech 18. - 19. 5. 2023 mimo prostory FP. 

• Ing. Weirich 
o Informoval o výpadku tiskového serveru v pátek, 10. 2. 2023 a o dalším postupu řešení. 

• Dr. Bobalová 
o Informovala, že se připravují varianty testů. S řediteli ústavů se dohodla na přípravách otázek, které 

budou za jednotlivé ústavy dodány do poloviny března.  
• za SK AS FP Ing. Holendová 

o Minulý týden SK AS VUT spustila první studentský newsletter (sociální bezpečí webu, poradenská 
centra VUT apod.). 

o Ve středu v aule FSI proběhne setkání s ředitelkou KaM. 
o Dne 2. 3. 2023 od 17.00 hod proběhne na FP jednání SK AS VUT, vedení fakultních SK AS a vedení 

studentských organizací. 
• za AS FP Bc. Očko 

o Dne 28. 2. 2023 proběhne řádné zasedání AS FP VUT v Brně. Členům jsou předložena Pravidla 
sestavení rozpočtu 2023 a dále bude senátory informovat o mimořádném zasedání AS FP a členů 
vedení FP, které proběhne dne 9. 3. 2023. 

  



4. Informace z AS VUT v Brně 

Mgr. Musilová stručně shrnula informace z řádného zasedání AS VUT v Brně. Kladla důraz zejména na nově 
schválení dokumenty, a to Pravidla sestavení rozpočtu VUT na pro rok 2023, Dodatek č. 1 k Etickému 
kodexu VUT a Zpráva o hodnocení výuky na CESA v ak. roce 2021/2022. 

• rektor Janíček 
o Informoval o pozitivním hodnocení VUT od EUA. 
o Sdělil, že probíhají evaluační návštěvy pana rektora a prorektorů na jednotlivých fakultách, kde se 

jedná o strategickém záměru fakult.  
o ČKR – probíhá diskuze o sociálním bezpečí na vysokých školách. 
o Informoval o jednáních s průmyslovými partnery a o návštěv pana premiéra Fialy na VUT. 

• prorektor Weiter 
o Připravuje se evaluace vědy a výzkumu Ph.D. studia. 
o VUT spolu s Úřadem vlády připravuje výroční konferenci k Metodice M17+. 

• prorektorka Šimberová 
o EULIST – byla úspěšně podána žádost. 
o Plánují se výjezdy ke spolupráci (Izrael, Tchaj-wan, Korea). 

• prorektor Doupovec 
o Byla vydána tři rozhodnutí rektora: Rozhodnutí 1/2023 „Poplatek za studium pro akademický rok 

2023/2024“; Rozhodnutí 2/2023 „Poplatek za úkony spojené s posouzením zahraničního vzdělání v 
rámci přijímacího řízení pro akademický rok 2024/2025“ a Rozhodnutí 3/2023 „Poplatek za úkony 
spojené s přijímacím řízením pro akademický rok 2024/2025“Plánují se výjezdy ke spolupráci (Izrael, 
Tchaj-wan, Korea). 

o Řeší se problematika zneužívání umělé inteligence. 
• prorektor Houser 

o Spolupráce VUT s firmou TESLA. 
• Rada vysokých škol 

o Dne 9. 2. 2023 proběhl sněm vysokých škol na téma podfinancování vysokých škol a nízké mzdy na 
VŠ v porovnání se základními a středními školami. 

o Snaha SK AS VUT v Brně o plošné hodnocení kvality stravovacích a ubytovacích služeb KaM 
 

5. Informace z EK AS FP VUT v Brně 

Doc. Chlebovský sdělil, že se jednalo o představení nových pravidel pro sestavení rozpočtu panem 
tajemníkem a ze strany EK zaznělo několik připomínek a námětů, např. že pravidla sestavení rozpočtu 
neodpovídají struktuře nákladových středisek ani Statutu fakulty. Bylo dohodnuto, že návrh bude panem 
děkanem a panem tajemníkem upraven tak, aby pravidla reflektovala tyto připomínky. 

6. Informace z Komise pro strategický rozvoj AS FP  

Doc. Chlebovský sdělil, že komise nezasedala, čeká se na výsledek jednání s vedením VUT o Plánu realizace 
strategického záměru FP na rok 2023. 



7. Informace z SK AS FP 

Ing. Holendová informovala o průběhu 24 hod. studentské soutěže BEST na FP. Dne 2. 3. 2023 od 17.00 
hod proběhne jednání SK AS VUT, vedení fakultních SK AS a vedení studentských organizací, která bude 
spojena s volbou královny a krále Majálesu. 

8. Různé 

Bc. Prosecká upozornila, že nebyly zveřejněny výsledky studentské ankety hodnocení předmětů. 
Pan předseda se zavázal informovat vedení fakulty a požádat o sjednání nápravy. 

Předběžný program: 

1. Úvod a schválení programu 
2. Schválení zápisu z předchozího zasedání AS FP VUT v Brně 
3. Projednávání dokumentu Pravidla sestavení rozporu Fakulty podnikatelské VUT v Brně na rok 

2023 
4. Informace z kolegia děkana 
5. Informace z AS VUT v Brně 
6. Informace z EK AS FP VUT v Brně 
7. Informace z Komise pro strategický rozvoj AS FP VUT v Brně 
8. Informace z SK AS FP VUT v Brně 
9. Různé 

USNESENÍ: AS FP VUT v Brně schvaluje předběžný program příštího řádného zasedání AS FP VUT v Brně, 
které se bude konat dne 28. 03. 2023 v 14:30 hod.  
 
PRO: 20 
PROTI: 0 
ZDRŽELO SE HLASOVÁNÍ: 0 

Usnesení bylo jednohlasně schváleno. 

Pan předseda všem poděkoval za účast a angažovanost ve věcech fakulty. Zasedání bylo ukončeno 
v 15:01 hod. 

Verifikoval: Bc. Martin Očko     Mgr. Bc. Helena Musilová 

  předseda AS FP     předsedkyně KAP AS FP 

 

Ing. Petra Holendová 

předsedkyně SK AS FP 

Zapsala: Andrea Mucsková 


